
MARIUS DRAGNE, XELLA ROMÂNIA:

“2014 - cel mai bun an din ultimele
douã decenii pentru piaþa rezidenþialã
bucureºteanã”
“Anul trecut, au existat mai multe dezvoltãri rezidenþiale în mediul
urban decât în cel rural”
Domnia sa preconizeazã cã dezvoltarea acestei pieþe va continua

Reporter: Cum a evoluat piaþa
de BCA anul trecut ca volum ºi ca
valoare?

Marius Dragne: Anul 2014 a fost
unul mai bun pentru piaþa de zidã-
rie, în general. Evoluþia sectorului
rezidenþial a contribuit la o dezvol-
tare a acestui segment dupã ani
întregi de stagnare. Din momentul
în care noi am lansat fabrica de la
Pãuleºti, anul trecut a fost cel mai
bun ca nivel de activitate al pieþei.
S-a construit mai mult pe segmen-
tul rezidenþial, în special în marile
oraºe. Activitatea de construcþii
din zonele urbane a fost intensã.
S-au dezvoltat multe clãdiri multi-
familiale, ceea ce a dus la un con-
sum mai mare de produse de tip
BCA. Estimãm o creºtere a volumu-
lui pieþei de circa 5%.

Un semnal pozitiv a fost ºi acela
cã dezvoltatorii de locuinþe activi
în piaþã au ales sã se adreseze din
nou unui segment de public mai
atent la detalii ºi calitate, respectiv
persoanelor din categoria medium
superior. În Bucureºti au fost dez-
voltate multe proiecte în zone cen-
trale, fondurile alocate fiind net su-
perioare celor din anii anteriori.

YTONG a fost alegerea multor
dezvoltãri de acest gen. Un exem-
plu în acest sens este proiectul re-
zidenþial The Park, construit în
apropierea Parcului Tineretului,
unde investitorul s-a concentrat pe

un amplasament special într-o
zonã verde, alegând ºi produse de
calitate superioarã în toate fazele
construcþiei, care sã permitã obþi-
nerea unor parametri tehnici supe-
riori.

De asemenea, a existat o activita-
te intensã pe segmentul de birouri.
Unul din proiectele mari pentru
care am livrat produse este cel dez-
voltat de AFI, care a adus în piaþã,
în 2014, douã clãdiri de birouri, AFI
2 ºi AFI 3, cu o suprafaþã închiriabi-
lã de aproximativ 24.000 de metri
pãtraþi. Cele douã clãdiri au fost
premiate recent pentru calitatea
lor ºi au fost nominalizate pe o listã
scurtã cu proiectele “verzi” ale
anului , în cadrul competiþ ie i
CEEQA (Central&Eastern Europe
Quality Awards).

Pe segmentul de retail, marii ju-
cãtori din piaþã au continuat, la
rândul lor, sã investeascã în dez-
voltarea reþelelor. Foarte active au
fost companii precum Auchan sau
Kaufland. Pe o parte din aceste
ºantiere au fost utilizate produse
Xella. NEPI a fost cu siguranþã un
investitor foarte activ, alãturi de
care am colaborat în proiecte pre-
cum centrul comercial din Târgu
Jiu sau centrul comercial Mega
Mall din Bucureºti. De asemenea,
Xella a fost furnizorul de materiale
de zidãrie pentru proiectul Coresi
Shopping Resort din Braºov.
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Piaþa construcþiilor a intrat pe un trend uºor ascen-

dent, fiind într-o fazã de dezvoltare sãnãtoasã în

2014, ca urmare a activitãþii investitorilor privaþi,

considerã Marius Dragne, directorul general al Xella

România. Domnia sa ne-a declarat cã acest domeniu

are ºanse foarte mari sã creascã în acest an, dacã vor

exista mai multe investiþii publice.

Marius Dragne apreciazã cã 2014 a

marcat o rocadã în ceea ce priveºte

ponderea dezvoltãrilor rezidenþiale,

pentru prima datã în ultimii ani fiind

ridicate mai multe construcþii în me-

diul urban decât în cel rural. Directorul Xella

România susþine cã dezvoltatorii imobiliari de pe

segmentul rezidenþial sunt mult mai activi compa-

rativ cu alþi ani ºi multe din proiectele demarate

vor fi finalizate în urmãtorii doi-trei ani. Marius

Dragne a þinut sã precizeze cã în 2014 a existat o

activitate intensã pe ºantierele din toate marile

oraºe ale þãrii, afirmând cã Bucureºtiul s-a detaºat

categoric la acest capitol, marcând cel mai bun an

pe segmentul rezidenþial din ultimele douã

decenii.

ªeful Xella România ne-a mai declarat cã ultimii ani

au adus, în piaþa de zidãrie, o luptã pen-

tru supravieþuire, în care obiectivul

principal pentru majoritatea jucãtori-

lor a fost securizarea volumelor, fãrã sã

mai fie acordatã o atenþie majorã cali-

tãþii produselor.



Reporter: Ce tendinþe noi aþi re-
marcat pe piaþa materialelor ter-
moizolante?

Marius Dragne: Pe segmentul
dezvoltãrilor de clãdiri de birouri ºi
cel al spaþiilor de retail se cautã de
mai mult timp produse care sã ofe-
re parametri tehnici ºi de eficienþã
foarte buni. Pe aceste seg-
mente este foarte im-
portantã rezistenþa
la foc sau rapidita-
tea în execuþie,
alãturi de durabili-
tate, încãrcarea re-
dusã a structurilor
ºi consumul redus
de materiale.

YTONG a devenit refe-
rinþa principalã pentru aceste
proiecte în ultimii ani, tocmai dato-
ritã faptului cã investitorii ºi con-
structorii au regãsit în produs acest
tip de beneficii pe direcþiile de in-
teres pentru ei.

Pe segmentul rezidenþial, 2014 a
marcat o rocadã în ceea ce priveºte
ponderea dezvoltãrilor din mediul
urban versus mediul rural. Pentru

prima datã în ultimii ani, s-a con-
struit mai mult în mediul urban. Am
remarcat o preferinþã pentru clãdiri
multifamiliale, dovadã cã majorita-
tea construcþiilor au fost realizate
de investitori privaþi, autohtoni sau
chiar strãini. YTONG a fost preferat
în multe proiecte de acest tip. Cred

cã existã premise solide ca
acest trend de dezvoltare

sã continue. Dezvolta-
torii imobiliari de pe
segmentul reziden-
þial sunt mult mai
activi comparativ cu
alþi ani. Multe din

proiectele demarate
vor fi finalizate în urmã-

torii doi-trei ani.
Producþia de materiale de

construcþie tinde ºi trebuie sã se
adapteze cerinþelor europene în
materie de eficienþã energeticã.
Directiva 20/20/20, care presupu-
nea, printre altele, asigurarea unei
diminuãri cu 20% a pierderilor de
energie în domeniul locativ, a dat
o direcþie clarã producþiei de mate-
riale. Producãtorii, în special cei cu

activitate internaþionalã, au pro-
movat ºi au adus în piaþã produse
care permit realizarea unor clãdiri
cu randamente optime la acest ca-
pitol. De exemplu, sub marca
YTONG compania noastrã produce
în þarã trei categorii majore de pro-
duse, toate concentrate pe transfe-
rul tehnic redus ºi cu parametrii
adaptaþi la nevoile diferite ale con-
sumatorilor români.

Ele au fost dezvoltate local în uni-
tatea de producþie YTONG de
lângã Ploieºti ºi au la bazã discuþii-
le cu beneficiarii români, pentru
care consumul de energie devine o
temã din ce în ce mai importantã.
Un exemplu este zidãria YTONG
A+, una dintre cele mai performan-
te din punctul de vedere al transfe-
rului termic, unde, la cererea clien-
þilor finali, am dezvoltat dimensiu-
ni speciale, mergând pânã la blo-
curi de zidãrie cu o grosime de 50
de centimetri, care sunt de trei ori
mai performante la capitolul efi-
cienþã energeticã faþã de prevede-
rile legale din România.

Reporter: Care credeþi cã vor fi

principalele motoare de creºtere
ale pieþei construcþiilor în urmãto-
rii trei ani?

Marius Dragne: Construcþiile au
intrat pe un trend uºor ascendent.
Am fost într-o fazã de dezvoltare
sãnãtoasã anul trecut, investitorii
privaþi fiind jucãtorii cei mai activi
de pe acest segment. Credem cã
aceasta este direcþia care poate
asigura creºtere pe termen lung. În
2014 au fost stopate investiþiile pu-
blice, piaþa depinzând de activita-
tea din sectorul privat.

Investiþiile private au crescut,
fiind vizate sectoare precum cel al
clãdirilor rezidenþiale, de birouri
sau spaþii de retail. Cu siguranþã
este nevoie în continuare ca ºi sec-
torul public sã susþinã aceastã dez-
voltare ºi sã îi ofere acea siguranþã
ºi predictibilitate datã de investiþii-
le publice multi anuale. Practic, a
existat o activitate mai intensã pe
ºantierele din toate marile oraºe
ale þãrii.

Bucureºtiul s-a detaºat categoric
la acest capitol, aici fiind cel mai
bun an pe segmentul rezidenþial
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"Zidãria YTONG A+,
una dintre cele mai

performante din punctul de
vedere al transferului

termic, unde, la cererea
clienþilor finali, am

dezvoltat dimensiuni
speciale, mergând pânã la

blocuri de zidãrie cu o
grosime de 50 de

centimetri".

“În Bucureºti
au fost dezvoltate

multe proiecte în zone
centrale, fondurile

alocate fiind net
superioare celor din

anii anteriori”.



din ultimele douã decenii . În
România este o mare nevoie de
construcþii noi pe orice palier. Tre-
buie doar ca investitorii sã capete
încredere.

Reporter: Care au fost cele mai
comercializate produse de cãtre
Xella România, în 2014? În ce zone
ale þãrii aþi înregistrat cele mai mul-
te comenzi?

Marius Dragne: Am înregistrat o
evoluþie bunã pe toate categoriile
de produse, pentru cã adresabilita-
tea acestora este diferitã ºi am
încercat sã gãsim acele niºe de pia-
þã care sã ne ajute în efortul nostru.

Astfel, în zona de proiecte noi a
crescut cererea pentru grosimi
mari în cazul anvelopei exterioare
sau a pereþilor interiori de compar-
timentare, pe când în zona de re-
novare am avut multe solicitãri pe
segmentul produselor cu grosimi
mici, cu care consumatorul îºi reali-
zeazã în casã diverse comparti-
mentãri, aplicaþii etc. Blocurile de
zidãrie termoizolantã YTONG cu o
grosime tradiþionalã de 25 ºi 30 de
centimetri au avut o pondere im-
portantã în vânzãri, însã am remar-
cat o cerere din ce în ce mai mare
pentru produse cu grosimi supe-
rioare.

YTONG A+ de 50 de centimetri a
fost utilizat în mai multe proiecte,
în special de case, acolo unde s-a
dorit obþinerea unui grad de izola-

re foarte mare încã din faza de zi-
dãrie. Blocurile de 40 de centimetri
au fost utilizate intens, de aseme-
nea, pe segmentul rezidenþial.

Reporter: Ce prognoze aveþi
pentru sectorul construcþiilor ºi
creºterea economicã în acest an?

Marius Dragne: În prima parte a
acestui an, ajutaþi ºi de vremea
bunã, constructorii au lucrat intens
pe ºantiere, în special pe segmen-
tul rezidenþial ºi cel comercial. Tot
investitorii privaþi sunt cei activi.
Credem cã piaþa construcþiilor va
înregistra o evoluþie uºor ascen-
dentã. Dacã vor exista mai multe
investiþii publice ºansele sunt foar-
te mari ca domeniul construcþiilor
sã creascã în acest an.

Construcþiile sunt un domeniu a
cãrui evoluþie depinde de mulþi
factori imprevizibili, inclusiv condi-
þiile meteo. Estimãrile oficiale ac-
tuale indicã o creºtere economicã
a României în 2015, chiar peste
aºteptãrile iniþiale.

Reporter: Care sunt estimãrile
dumneavoastrã în privinþa vânzãri-
lor companiei în 2015?

Marius Dragne: Ne propunem în
continuare o consolidare a investi-
þiei din România, o creºtere sãnã-
toasã a afacerilor în acest an,
într-un ritm apropiat de cel din
2014 ºi cred cã existã premise pen-
tru a ne atinge aceste obiective.

Reporter: Aþi declarat cã vã do-

riþi sã extindeþi gama de produse.
Ce produse noi veþi lansa pe piaþa
localã în acest an?

Marius Dragne: Inovaþia ºi dez-
voltarea de produse noi este un
obiectiv major pentru Xella, iar la
nivelul organizaþiei din România ne
asumãm an de an acest
obiectiv, încercând sã
oferim consumato-
rului român produ-
se moderne, per-
fect adaptate ne-
voilor ºi cerinþelor
locale. Din acest
punct de vedere,
suntem cu siguran-
þã liderul pieþei de
produse de zidãrie, ofe-
rind an de an cele mai inovatoa-
re ºi performante produse. Anul
2015 nu este o excepþie, iar colegii
din centrul de dezvoltare lucreazã
la proiecte noi ºi la optimizãri ale
gamei actuale.

Reporter: Cum au evoluat preþu-
rile pe piaþa de BCA în 2014 ºi ce
estimãri aveþi pentru acest an?

Marius Dragne: Ultimii ani au
adus în piaþa de zidãrie o luptã
pentru supravieþuire, în care obiec-
tivul principal pentru majoritatea
jucãtorilor a fost securizarea volu-
melor, fãrã a mai acorda o atenþie
majorã calitãþii produselor. Cu si-
guranþã, acest trend s-a transferat
imediat în preþul de vânzare al pro-

duselor, existând la nivelul întregii
pieþe o bãtãlie pentru oferirea ce-
lor mai mici preþuri, luptã care nu a
avut niciun câºtigãtor. Xella Ro nu
a intrat în aceastã luptã ºi a ales sã
se axeze pe menþinerea unui
standard de calitate foarte ridicat.
Rãspunsul pieþei a fost unul cât se
poate de pozitiv pentru noi.

Reporter: Care sunt planurile de
dezvoltare ale Xella România în
2015 ºi pe termen lung?

Marius Dragne: România este
una dintre principalele pieþe pe
care a pariat grupul Xella în ace-
astã perioadã. În anul 2010 a fost
inauguratã, la Ploieºti, cea mai mo-
dernã unitate de producþie din Eu-
ropa Centralã ºi de Est. Acesta a fost
singura investiþie greenfield din
piaþa de blocuri de zidãrie din Rom-
ânia din ultimii ani ºi unul dintre
cele mai ample proiecte de dezvol-
tare de pe segmentul materialelor
de construcþii, cu o valoare de pe-
ste 32 de milioane de euro. Pentru
Xella aceasta a fost ºi rãmâne o pe-
rioadã de consolidare a busi-
ness-ului. Afacerile companiei au
crescut constant an de an. Ne adap-
tãm în permanenþã portofoliul de
produse ºi servicii, punem mare

preþ pe echipa pe care o
avem ºi am reuºit sã

aducem la nivel local
produse, tehnolo-
gii ºi soluþii supe-
rioare.

Reporter: Cum
credeþi cã va evo-

lua piaþa reziden-
þialã de la noi în con-

textul unei cereri în
creºtere pentru locuinþele

cu consum energetic redus?

Marius Dragne: Într-un interval
foarte mic de timp locuinþele noi
vor avea un consum energetic cât
mai redus. Este o direcþie spre care
se merge la nivel european. Cre-
dem cã ºi în România se vor con-
strui din ce în ce mai multe clãdiri
eficiente energetic. Atât dezvolta-
torii, cât ºi utilizatorii finali încep sã
înþeleagã importanþa unei izolãri
termice superioare. Aceastã ten-
dinþã va continua, mai ales dacã
estimãrile actuale privind evoluþia
preþului gazelor sau energiei elec-
trice se vor adeveri.

Reporter: Vã mulþumesc!
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“Am remarcat
o preferinþã pentru

clãdiri multifamiliale,
dovadã cã majoritatea

construcþiilor au fost
realizate de investitori
privaþi, autohtoni sau

chiar strãini”.


